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Helybe

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért nem engedélyezik az Országos Egészség Pénztár számára, hogy befogadja a
Komárom-Esztergom Megyei Őnkormányzat által fenntartott, és a megyeszékhelyen
működő Szent Borbála Kórház „MRI" diagnosztikai berendezésének működési
finanszírozását?-"címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Veres
János Pénzügyminiszter és Molnár Gyula Egészségügyi Miniszter Urakhoz .
A kérdésre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

A mágneses rezonanciás képalkotás (~ az 1970-es évek végétől vált a képi diagnosztika
fó pillérévé. A CT-hez hasonlóan az MRI rendszeres, pontos és reprodukálható analízist hajt
végre a vizsgálandó területen, melyet szeletképek sorozatának készítésével végez . Nagy
előnye a CT-hez képest, az igen jó kontraszt-felbontó képessége a lágyrészek területén,
melyet nem csak egyetlen tényező leképezésével ér el, hanem több, egymástól független
paraméter szerint készült képkontraszt elérésére is mód nyílik. Így a vizsgált szervekről
részletes szerkezeti információ nyerhető. Ábrázolhatóvá válnak azok az eltérések, melyek a
szervek szöveti szerkezetét megváltoztatják . Ilyenek a daganatok és azok áttételei, a
gyulladásos folyamatok és a vérellátási zavarok. Az erek ezzel az eljárással igen jól
ábrázolhatóak, így sok információ nyerhető róluk anélkül, hogy veszélyes és kellemetlen
beavatkozások történnének. A már telepített, és egyben OEP által finanszírozott CT
vizsgálatokkal együtt nélkülözhetetlen feltételeket lenne képes biztosítani a terápiás tervezés
számára.

Komárom-Esztergom megye lakossága körében - a korábbi nehézipari jelleg következtében -
igen nagy arányban fordulnak elő a különböző daganatos, valamint érrendszeri
megbetegedések. Ezen túlmenően, a megyeszékhely iparosodottsága, valamint a nemzetközi
közút és vasút jelenléte által hordozott kockázati tényezők egyaránt szükségessé teszik az
MRI minél hamarabb történő rendszerbe állítását . A kórház vezetése éveken keresztül
takarékoskodott azért, hogy a kor követelményeinek eleget tevő képdiagnosztikai műszert a
saját költségvetéséből beszerezhesse .
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Kérdés



Az MRI működésének finanszíroza' .cát azonban az OU ez idáig nem fogadta be. A
rendelkezésre álló információk alapján ennek akadályaként a Pénzügyminiszter Ur befogadást
engedélyező aláírásának hiányát jelölték meg .

Tisztelt Miniszter úr!

Tatabányán kívül talán már nincs is olyan megyeszékhelyi kórház, mely ne rendelkezne
ezzel a fontos diagnosztikai berendezéssel, különösen akkor, ha a megye területén élők
körében kiemelt kockázati tényezőként vannak jelen a daganatos és érrendszeri
megbetegedések. Kérdezem tehát, hogy a Komárom-Esztergom Megyei Őnkormányzat
által fenntartott Szent Borbála Kórház számára mikor fogják engedélyezni az MRI
berendezés finanszírozásának OEP általi befogadását?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2006 . július 12 .

Benesik János
országgyűlési képviselő
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